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Acta del Consell de Barri de Pedralbes 

 

A Barcelona, a les 17.30h del dia 14 de novembre de 2023, es fa la sessió del Consell de Barri de 

Pedralbes al Reial Monestir de Pedralbes. 

La taula que presideix el Consell està formada per: 

President: el Regidor del Districte David Escudé 
 
Vicepresident: Josep Maria Guillumet  
 
Secretari del Consell: Víctor Nieto 
 
Assisteixen els/les consellers/es: 
 
Manuel Becerra (conseller barri de Pedralbes) 
Mario F Campelo, ERC 
Cristian Sais, Junts 
Joaquim De Gispert, Junts  
Rosario Mesas, Vox 
Mireia Garrido, PSC 
Irene Morales (consellera tècnica) 
 
Hi assisteixen 35 persones (15 dones i 20 homes). 

 

Es dona inici al Consell de Barri de Pedralbes seguint els punts de l’ordre del dia: 

1. Aprovació de l’acta anterior 
S’aprova l’acta. 

 

2. Procediment d’elecció de la vicepresidenta i comissió de seguiment 
Intervé la Sra. Eva Albaladejo, tècnica de participació del districte. La tècnica comença 
explicant que cada cop que es canvia un mandat s’ha de renovar la vicepresidència i la 
comissió de seguiment i que en aquest consell només s’informarà, no es farà cap 
elecció. Explica qui compon i quines són les funcions de la comissió: ajudar a 
l’elaboració de l’ordre del dia, fer seguiment dels temes que afecten al barri, fer 
seguiment dels principals projectes, etc. Comenta que darrerament troben a faltar la 
presència d’entitats a la comissió de seguiment i anima a participar-hi. 
Comenta que avui dia 14 comença el procés d’elecció i que ho aniran publicant a la 
plataforma decidim.barcelona. Hi ha temps per presentar candidatures fins la 
convocatòria de la propera comissió de seguiment. 



 
 

 

 

 

Pel que fa a la vicepresidència, explica que tothom que hi estigui interessat que 
presenti la candidatura. Les funcions són: moderar el debat, fer nexe entre 
l’administració i el veïnat, etc. El procediment és igual que a la comissió. 

 
3. Informe del regidor del districte de les Corts 

Intervé el regidor, David Escudé. Agraeix a l’associació de veïns l’organització de les 

activitats populars de les festes del Barri de la Mercè, també els organitzadors de la festa 

major del Barri de les Corts i del Barri de Pedralbes. També agraeix a l’associació de veïns i 

veïnes del Barri de Pedralbes per l’organització del proper Mercat de Nadal que es 

celebrarà el 3 de desembre. 

Arbrat i palmeres. Parcs i Jardins ha elaborat un informe. Ha calgut talar 17 palmeres per 

risc de caiguda i s’ha fet la revisió dels Jardins de Torre Girona on ha estat necessari talar 3 

arbres. Comenta que la guingueta dels Jardins de la Creu de Pedralbes ja està en 

funcionament des del proppassat 12 de novembre. 

Actuacions amb senglars. Hi ha 24 captures contractades, de moment se n’han fet 20. 

Manquen 4 captures, 2 de les quals són d’urgència reservades pels mesos de novembre i 

desembre. 

Obres. Obres finalitzades: Carril bici entre l’Escola d’Empresarials i el Parc de Cervantes, 

millora de la Plaça dels Jardins de Tokio i de la vorera de muntanya de Tokio. Obres que 

s’estan executant: vorera mar de l’Avinguda Pearson. S’està tramitant l’expedient 

d’expropiació de la Casa Hurtado. Si tot va bé, es preveu la licitació de les obres pel gener-

juny del 2025 i iniciar les obres l’estiu del 2025. 

4. Pla Escola de Clima Barcelona  

Intervé el sr. Iván Balmanya, responsable de la Direcció de Llicències i Espai Públic. És un 

projecte per climatitzar totes les escoles públiques d’educació infantil i primària de la ciutat. Els 

objectius són: la renovació de l’aire i el confort tèrmic de les aules. Això passa per un equip 

centralitzat de bomba de calor i també unes sondes de CO2 per determinar la qualitat de l’aire. 

Es preveu fer-ho del 2024 al 2029. S’explicaran més detalls en els Consells Escolars 

5. Pla Endreça 

Intervé la Sra. Yolanda Hernández, gerent del districte. Comenta que el tema de la neteja és 

molt conflictiu i que s’està intentant endreçar la ciutat. També comenta que s’han reorganitzat 

internament perquè hi havia molts operadors que solapaven els seus serveis. 

Un dels problemes de l’espai públic són les pintades en edificis catalogats A i B i que no són de 

titularitat de l’Ajuntament. S’està treballant en una nova contracta que pugui ocupar-se tant 

d’aquesta mena de pintades com de la resta. 



 
 

 

 

 

Els àmbits d’actuació del pla seran la corresponsabilitat, l’autoritat i el servei. Es faran 

campanyes de sensibilització i acords cívics. S’ha de recuperar l’autoritat amb la inspecció i el 

control. S’ha de mantenir la neteja. 

És un pla avaluatiu. Cada mes o 15 dies es faran reunions per veure com funciona. Es demana a 

la ciutadania que a través de l’aplicació es comuniqui el que funciona malament. 

Les tipologies de les actuacions seran ordinàries, extraordinàries i hi hauran focus. Els eixos 

d’actuació seran l’autoritat i la convivència, els serveis urbans, la mobilitat i la dimensió social. 

La governança es farà a través de la comissió d’espais públics i esdeveniments i de la taula de 

policia administrativa de ciutat. 

La fase 0 va de juliol a octubre, la 1, d’octubre a març del 2024 i la fase 2 a partir de l’abril de 

2024. No és un pla puntual sinó un pla de funcionament que ha vingut per quedar-se. Un dels 

reptes del pla és la modificació del l’ordenança de civisme i convivència. 

Pel que fa a Pedralbes el pla es transforma en: pauta general de neteja, repàs de contenidors i 

recollida de mobles. 

6. Torn obert de paraula 

Abans del torn de paraula, el conseller Manuel Becerra exposa que primer respondran a unes 

preguntes que els han arribat abans del consell. 

El regidor David Escudé comença a respondre. Pel que fa al camió de neteja incendiat al carrer 

Manuel Ballbé, després dels informes dels bombers i del propi peritatge no es poden 

determinar les causes. Les mesures que s’han pres amb camions d’idèntiques característiques 

són: incrementar la neteja dels baixos del vehicle i prioritzar la utilització de vehicles nous. 

Pel que fa al projecte pilot del paviment drenant del carrer Jordi Girona, tindrà una longitud de 

100 metres de llargària i 2 metres d’amplada. S’iniciarà la seva implantació el darrer trimestre 

d’enguany i el seu monitoratge tindrà una durada de 4 anys. 

Pel que fa al solapament entre l’àrea 24 i 14, l’objectiu és garantir l’aparcament dels residents. 

Pel que fa a la reposició de bicis de l’aparcament del Bicing de la Zona Universitària, a principis 

d’any es va ampliar uns metres l’estació de bicis del carrer Keynes. 

Pel que fa a les queixes de Natura Encesa, s’ha fet complir amb tots els requeriments a la 

promotora de l’espectacle. També, abans de l’inici del muntatge, Parcs i Jardins va fer el 

corresponent informe sobre l’estat dels jardins i durant l’espectacle farà també un seguiment 

exhaustiu i farà el darrer informe després del desmuntatge. També des del districte es farà un 

seguiment i avaluació. 

Pel que fa al canvi d’horari dels consells de barri, no tenen intenció de fer cap canvi. 



 
 

 

 

 

Intervé el conseller Manuel Becerra exposant 2 preguntes que han presentat per escrit el Sr. 

David Álvarez i el comitè d’empresa del BSC que són idèntiques i que fan referència a Natura 

Encesa: demanen la revocació immediata de la llicència a l’empresa promotora de Natura 

Encesa i la reparació dels danys produïts als jardins. 

Contesta el regidor David Escudé. Diu que no hi ha cap privatització i que no es pot revocar cap 

llicència perquè els requisits s’han complert. 

 

1a intervenció. El sr. Lluís Sanglas manifesta que el parc de Torre Girona està molt abandonat. 
Pel que fa a l’espectacle Natura Encesa manifesta que sí hi ha un problema ecològic amb les 
aus. S’ha fet una enquesta entre els veïns de Pedralbes i tothom està d’acord en que continuï el 
Festival de Pedralbes. 

 
2a intervenció. El sr. Lobo parla en nom de l’Escola Jeroni de Moragas i de l’AV del sector nord 
de Pedralbes. Dona la benvinguda la nou regidor i a la nova gerent. Agraeix al districte el 
suport. 

 
Fa temps que les escoles d’educació especial del districte que són 3, demanen una 
discriminació positiva cap a l’escola concertada. Proposa que s’incloguin dintre del pla clima, les 
3 escoles d’educació especial 

 
Com a AV demana que s’instal·lin les papereres anti porc senglar. 

 
3a intervenció. El sr. Guillumet denuncia els incompliments de Natura Encesa. Els jardins de 
Torre Girona tenen arbres i fauna protegides i troben que el pla eludeix completament el pla 
sobre biodiversitat. Les destrosses que s’han fet fan pràcticament impossible que la flora es 
pugui regenerar. Hi ha moltes aus que tenen refugi als jardins i que no podran dormir-hi. Els 
globus lumínics que s’instal·laran al llac són incompatibles amb la fauna: ànecs, oques, etc. 
Demanen com a associació de veïns que es decretin mesures cautelars de paralització del 
projecte. 
 
4a intervenció. La Sra. Núria vol emetre un missatge de veu d’una altra veïna i el regidor David 
Escudé l’adverteix que això no està permès. Emet una gravació dels ànecs dels Jardins de Torre 
Girona cridant. Diu que la gravació s’ha fet a les 01.30 de la matinada i que els ànecs estan 
patint. 
  
5a intervenció. La Sra. Elisabet Noé, veïna de l’AV de Zona Universitària. Manifesta que les 
oques van sortir foragitades quan va començar la instal·lació, van trucar al servei de recollida 
d’animals de l’Ajuntament i els varen dir que aquests animals eren responsabilitat de l’UPC. 
Demana que l’ajuntament vigili el que està passant en la instal·lació de l’espectacle Naturaleza 
Encendida. 
 
6a intervenció. El Sr. Víctor Àngel manifesta que ja són 5 els camions incendiats i que és molt 
perillós. 
 



 
 

 

 

 

Pel que fa a les places d’aparcament manifesta que no passaria res per solapar un tram ja que 
les places de l’avinguda Josep Vicens Foix estan sempre buides. 
 
Comenta que a la zona on s’instal·larà el paviment drenant estan tots els semàfors girats i això 
provoca accidents des de fa anys. 
 
Demana que es faci una vorera a avinguda Diagonal entre González Tablas i Manuel Ballbé i una 
senyal que indiqui als ciclistes que allà hi ha un carril bici. 
 
Manifesta que en general es gasten molts diners en coses inútils. 
 
7a intervenció. El Sr. Josep Maria García comenta que d’acord a una nota de premsa publicada 
a Tot Barcelona, l’Ajuntament assegura que l’espectacle Natura Encesa compleix amb tota la 
reglamentació quan segons informes de l’UPC es desaconsella la instal·lació de tal espectacle 
pel dur impacte sobre la biodiversitat. 
 
8a intervenció. La Sra. Elisabet Royo, veïna de la Zona Universitària, llegeix un dels rètols situats 
als jardins de Torre Girona on s’explica la cura especial que s’aplica a aquests jardins i es queixa 
de la intervenció de Natura Encesa perquè està destruint l`hàbitat dels animals que hi habiten. 
 
9a intervenció. El Sr. David Álvarez del Comitè d’empresa del Barcelona Supercomputing Center 
que està situat als jardins de Torre Girona. Parla en nom de les més de 800 persones que hi 
treballen expressant la seva oposició frontal a l’espectacle Natura Encesa. Comenta que les 
afirmacions que s’han fet des de l’ajuntament i des de Naturaleza Encendida de que 
l’espectacle no afecta als jardins són rotundament mentida perquè els treballadors són 
testimonis de primera ma de tot el que succeeix. Demanen la revocació de la llicència. 
 
El regidor David Escudé agraeix la intervenció al Sr. Lobo 
 
10a intervenció. La Sra. Pilar Antillat, presidenta de González Tablas 19 on va explotar el camió 
de les escombraries el dia 04/07 explica la por que van passar els veïns. Volen saber per què va 
explotar el camió i quines mesures ha pres l’ajuntament. 
 
El regidor contesta al Sr. Lobo que faran arribar la seva proposta de discriminació positiva al 
consorci. Pel que fa la tema dels senglars, ho faran arribar a la nova contracta. 
 
El regidor comenta que d’acord amb els informes de Bombers i dels peritatges facilitats, en 
l’incendi del camió no es va produir cap deflagració. Demanaran als serveis corresponents que 
es tornin a explicar perquè els informes no coincideixen amb el que manifesten els veïns. Les 
mesures per evitar que torni a passar són les que s’han comentat al principi del torn de paraula. 
 
Pel que fa a l’espectacle Natura Encesa, el regidor David Escudé manifesta que el responsable i 
qui ha donat autorització al projecte és Parcs i Jardins i els seus tècnics. Manifesta que 
privatitzar els jardins seria barrar-hi el pas, no fer un espectacle durant 2 mesos. Entén la 
preocupació però demana seriositat amb les dades que es faciliten. No entrarà a comentar les 
notícies que pareixen a premsa. També explica que l’espectacle Natura Encesa es va suspendre 
al Turó de la Peira només perquè no es donaven les circumstàncies adients per a poder complir 
amb els requisits imposats per la pandèmia de COVID. 
 



 
 

 

 

 

El regidor David Escudé contesta al Comitè d’empresa del Barcelona Supercomputing Center. 
Manifesta que tenen una reunió pendent amb el responsable per acabar d’explicar els detalls 
però que no poden revocar cap llicència. 
 
El regidor respon al Sr. Víctor Àngel. Preguntaran a la Direcció de Neteja de l’ajuntament com 
està el tema de la neteja. També miraran el tema dels semàfors. Comenta que les obres es 
faran un cop acabi el període d’al·legacions. 
 
Intervé la gerent. Explica que 3 oques van sortir del recinte durant la instal·lació de Natura 
Encesa, que s’han reunit amb Drets dels Animals però que desconeixen els motius. Una d’elles 
resulta ferida per un camió que no pertany a l’Ajuntament de Barcelona. Ara està al veterinari i 
es tornarà al recinte quan es recuperi. Se n’està fent un seguiment. 
 
Ara mateix s’està tramitant la llicència d’activitats i l’Ajuntament treballa conjuntament amb la 
Generalitat, Parcs i Jardins, Bombers i Drets Animals per fer-hi la supervisió. Comenta que cap 
cablejat arriba a la zona dels esquirols, que cap espècie queda afectada perquè no és època de 
reproducció i que no s’instal·larà cap font lumínica fora dels llocs on es realitzi l’activitat. Explica 
que a la memòria presentada per Natura Encesa es troben deficiències esmenables que ja estan 
notificades, entre elles l’aforament i que hi ha un control diari per part d’Ajuntament i 
Generalitat. 
 
El regidor David Escudé pregunta si hi ha algun veí o veïna que desitgi intervenir i dona per 
acabat el Consell de Barri. 

 

 

 

 


